
STYRELSEPROTOKOLL 1/2025  
Protokoll fört vid Svenska Finlands folktings styrelsemöte onsdagen den 19 mars 2025 klockan 15.00–
16.55 på den digitala plattformen Teams.  
 
 
     
Ordförande 

Henrik Wickström, SFP (från 16.02)  (x) Michael Nyberg, SFP (-) 
 
Vice ordförande  
Matilda af Hällström, Saml  (-) Kimmo Sasi, Saml (-) 
Johan Kvarnström, SDP  (x) Carita Henriksson, SDP (-) 

Medlem 

Catharina von Schoultz, SFP  (-) Stefan Sandström, SFP (-) 
Kjell Wennström, SFP  (x) Märta Marjamäki, SFP  (-) 
Niklas Mannfolk, SFP  (x) Solveig Halonen, SFP (-) 
Henrika Franck, SFP  (x) Peter Hackman, SFP (-) 
Catarina Silvander, SFP (till 15.55) (x) Antti Koivukangas, SFP (-) 
Susanne Sjöholm, SFP  (x) Petteri Kaleva, SFP (-) 
Marit Nilsson-Väre SFP  (x) Monica Asplund, SFP (-) 
Roberth Sjöström, SFP  (-) Johanna Borg, SFP (-) 
Thorolf Sjölund, Saml  (x) Virva Wahlstedt, Saml (-) 
Michael Berner, Saml  (x) Annika Warras-Stjernvall, Saml (-) 
Anna Caldén, SDP (till 16.23)  (x) Nils-Johan Englund, SDP  (-) 
Anton Nilsson, Åland  (x) Wille Valve, Åland (-) 
Liz Mattsson, Åland  (x) Jesper Josefsson, Åland (-) 
Anna Funck, VF  (-) Katarina Alanko, de gröna (-) 
May-Gret Axell, KD  (x) Bianca Gräsbeck, VF (-) 

Närvarande tjänstemän: 
Kristina Beijar  
Christina Gestrin 
Camilla Grundström 
Anna Jungner-Nordgren 
Christine Kotzev 
Christina Kroll (till 16.39) 
Stephanie Lindberg 
Johan Lindholm 
Gerd Norrgård  

 

§1. Mötet öppnas 

II vice ordförande Johan Kvarnström öppnade mötet klockan 15.00. 

§2. Stadgeenlighet och beslutsförhet 

Mötet konstaterades vara stadgeenligt sammankallat och beslutsfört.  

§3. Val av protokolljusterare 
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Beslut:  
Styrelsen valde Liz Mattsson och Kjell Wennström till protokolljusterare.  

§4. Godkännande av föredragningslistan 

Beslut:  
Styrelsen godkände föredragningslistan.  

§5. Föregående mötets protokoll     

Beslut:  
Styrelsen godkände protokollet från mötet 11.12.2024, bilaga 1. 

§6. Verksamhetsberättelsen 2024      

Christina Gestrin presenterade verksamhetsberättelsen 2024.  

Kjell Wennström undrade om patienter borde kunna ta del av hur vårdstigarna planeras, så man kan 
vända sig någon annanstans om man måste vänta på vård. Om man fått besked om att man ska få en 
viss typ av vård, kan man då kolla hur den svenska vården fungerar på ett alternativt ställe, till 
exempel vid ett annat välfärdsområde? 

Ordförande meddelade att styrelsen återkommer till frågan i samband med den allmänpolitiska 
diskussionen. 

Beslut:  
Styrelsen godkände för sin del verksamhetsberättelsen 2024 i bilaga 2, och gav kansliet fullmakt att 
göra tekniska korrigeringar i texten.  

§7. Bokslutet 2024     

Christina Gestrin presenterade bokslutet för år 2024. Hon konstaterade att det varit ett bra år. 
Folktinget har fått stöd från fonder och stiftelser och statsstödet är på samma nivå som tidigare. 
Stödet från kommunerna minskar. Personalkostnaderna och hyrorna utgör de största 
kostnadsposterna. Kostnaderna täcks av statsstödet. Svenska veckan och Svenska dagen är stora 
kostnadsposter, men evenemangen som ger stor synlighet finansieras med externa stöd. Folktingets 
garanter stödde Folktinget med 5 000 euro. Bokslutet visar ett överskott på 1956,38 euro.  

Beslut:  
Styrelsen godkände för sin del bokslutet 2024 i enlighet bilaga 3a och 3b. 

§8. Folktingets ekonomi       

Ekonomisk rapport per slutet av januari 2025.   

Beslut: 
Styrelsen antecknade den ekonomiska rapporten för januari 2025 i bilaga 4 för kännedom.  

§9. Folktingets session  

Sessionshandlingar, motioner och motionssvar 

Motion 1: Tryggandet av språkliga rättigheter i livets slutskede 
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Catarina Silvander konstaterade att det inte finns dygnet runt-serviceboende platser på svenska i 
Karleby. Svenskspråkiga hänvisas till finskspråkigt boende. Välfärdsområdena köper inte längre 
tjänster av varandra.  
 
Johan Kvarnström sade att han utgår ifrån att alla riksdagsledamöter i Folktinget undertecknar det 
skriftliga spörsmålet om palliativ vård.   
 
Motion 2: Klargör den rättsliga statusen för de svenskspråkiga finländare som placerats utomlands av 
myndigheter 

Anton Nilsson konstaterade att vissa klienter behöver placeras i Sverige eftersom det inte finns 
motsvarande vård på svenska för dessa klienter. Eftersom frågan inte är en fråga för Folktinget 
föreslog han att det nästsista stycket, med undantag av första meningen, stryks.  

Styrelsen beslutade enhälligt ändra motionssvaret enligt Anton Nilssons förslag. 

Michael Berner och Liz Mattsson understödde Nilssons förslag. 

Motion 3: Undanröj byråkratiska hinder för tidningsprenumeration 

- 

Motion 4: Motion om integration och yrkesutbildning på svenska 

May-Gret Axell konstaterade att motionen är viktig. 
--- 
Catarina Silvander avlägsnade sig från mötet klockan 15.55 under behandlingen av denna paragraf.  
--- 

Motion 5: Lärare i finska och modersmålet svenska 

- 

Beslut:  
Styrelsen godkände sessionshandlingarna; allmänna handlingar, kallelse och föredragningslista samt 
motionssvar enligt bilaga 5a och 5b och gav kansliet fullmakt att göra tekniska korrigeringar i 
handlingarna. 

§10. Mandatfördelningen 2025 

Mandatfördelningsnämndens sekreterare Camilla Grundström berättade att sju partier (SFP, SAML, 
SDP, de Gröna, VF, KD och C) deltar i Folktingets mandatfördelning 2025. Det totala antalet röster 
som svenska kandidater tillsammans samlar i kommunalvalet ligger som grund för hur 
mandatfördelningen utfaller per parti och distrikt.  

Svensk kandidat är kandidat som är registrerad som svenskspråkig i befolkningsregistret. De här 
kandidaternas röster räknas automatiskt respektive partis lista till godo. Som svensk kandidat anses 
därutöver vara kandidat som uppger svensk titel eller yrkesbeteckning i den officiella 
sammanställningen av kandidatlistorna i kommunalvalet och som dessutom verkat i svenskspråkiga 
politiska organisationer i Finland och som arbetat för det svenska språket i Finland. Partierna gör 
framställningar om övriga svenska kandidater per 31.3.2025. Mandatfördelningsnämnden beslutar 
om framställningarna 1.4.2025. Kommunalvalsresultatet fastställs 16.4 varefter mandatfördelningen 
slutligen räknas ut. Mandatfördelningsnämnden fastställer mandatfördelningen vid sitt möte efter 
påsk. 
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Grundström konstaterade att anhållan om datatillstånd från justitieministeriet och Myndigheten för 
digitalisering och befolkningsdata samt kommunikationen med databolaget Tietoevry som sköter 
rösträkningen har varit extra utmanande den här omgången. Hon uppmanade alla som har möjlighet 
att påverka utformningen av det nya valregistret, så att modersmålskomponenten återinförs i det 
nya valregistret, att göra det.   

--- 
Noterades att ordförande Henrik Wickström anlände till mötet klockan 16.02 under behandlingen av 
denna paragraf.  
Noterades att II vice ordförande Johan Kvarnström gav över ordförandeskapet till ordförande Henrik 
Wickström efter att behandlingen av § 10 var avklarad. 
--- 

Beslut:  
Styrelsen antecknade informationen för kännedom.  

§11. Revisor för år 2025    

Beslut: 
Styrelsen beslutade föreslå för sessionen att KPMG väljs till Folktingets revisorsbyrå med Martin 
Slotte som ordinarie revisor och Sandra Eriksson som ersättande revisor för Folktinget år 2025.  

§12. Allmänpolitisk diskussion 

Ordförande Henrik Wickström inledde med att konstatera att kommunal- och välfärdsområdesvalen 
står för dörren och att det är viktigt att föra vidare till nya förtroendevalda vikten av fungerande 
svenskspråkiga strukturer och språkliga rättigheter. När lagar som tangerar integrationen diskuteras i 
riksdag och regering är det viktigt att följa upp de svenskspråkiga aspekterna. 

Wickström berättade att regeringens proposition om statens regionförvaltning har lämnats till 
riksdagen. Enligt förslaget inrättas ett riksomfattande Tillstånds- och tillsynsverk, som övertar bland 
annat regionförvaltningsverkens uppgifter. Avsikten är också att inrätta regionala livskraftscentraler, 
som övertar NTM-centralernas uppgifter. När det gäller reformer inom förvaltningen är det är alltid 
angeläget att granska hur de språkliga perspektiven lyfts fram och beaktas. 

Wickström avslutade med att betona den stora synlighet svenska språket och kulturen fått tack vare 
humorgruppen KAJ:s seger i Melodifestivalen. Kunde Folktinget spinna vidare på lämpligt sätt? 
Ordförande gissade att KAJ vinner hela Eurovisionen.  

Johan Lindholm berättade att han funderat mycket på hur Folktinget under våren kunde spinna 
vidare på KAJ fenomenet och ta fasta på de positiva vindarna som blåser kring finlandssvenskheten. 
Folktinget borde göra det med finess så det inte bara blir KAJ-washing. Gruppen som arbetar med 
Svenska dagen programmet funderar på saken och hur ta fasta på detta i Svenska dagen 
programmet.  

Johan Kvarnström konstaterade att det världspolitiska läget ändrat och att det väcker frågor om hur 
mycket Finland måste satsa på försvaret. Innebär det extra anslag eller är försvarssatsningarna bort 
från något annat? Finland behöver både försvar och välfärd. Kulturfältet upplever svåra tider i form 
av nedskärningar och nedskärningarna drabbar även det svenska.  

Kvarnström berättade att han lämnat ett skriftligt spörsmål om STEA-bidrag och varför det svenska 
inte beaktades i utredningen. Han är inte nöjd med minister Juusos svar. I svaret nämner ministern 
inget om de språkliga rättigheterna och säger inte heller rakt ut att frågan ska åtgärdas.  
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Kvarnström avslutade med att berätta att riksdagens miljöutskott, som han är medlem i, kommer att 
lämna ett utlåtande om propositionen om statens regionförvaltning till förvaltningsutskottet. 

Kjell Wennström understöder Henrik Wickströms förslag om att uppmärksamma KAJ-fenomenet.   

Wennström konstaterade att Folktinget föreslagit att vårdstigarna ska planeras, bör de då vara öppet 
tillgängliga för allmänheten? Har Folktinget tagit ställning till påverkansorganen, ska alla kunna ta del 
av vad som händer i de tvåspråkiga kommunerna och välfärdsområdena? I Egentliga Finlands 
välfärdsområde finns alla dokument enbart på finska, svenskspråkiga kan inte vara delaktiga i 
påverkansorganen. Wennström uttryckte också sin oro över digitaliseringen och att Åbo stad 
planerar dra in den enda papperskanalen Turkuposti.  

Christina Gestrin berättade att välfärdsområdena har möjlighet att samarbeta när det gäller svensk 
service. Tyvärr har inte välfärdsområdena tagit fasta på möjligheten. Några välfärdsområden har 
beslutat översätta alla organs handlingar, till exempel i Österbotten och i Östra Nyland, men enligt 
lag är det endast fullmäktiges och styrelsens föredragningslistor och protokoll som ska översättas.  

Gestrin berättade vidare att ordförande Henrik Wickström, folktingssekreterare Christina Gestrin och 
specialsakkunnig Christine Kotzev i januari uppvaktade social- och hälsovårdsministeriets kanslichef 
Veli-Mikko Niemi. Folktinget lyfte frågan om STEA-bidragen efter att ha fört diskussioner med de 
svenska organisationerna. De finska och svenska organisationerna drabbas ungefär lika hårt av 
nedskärningarna, men skillnaden är att när man på svenskt håll kanske bara har en organisation att 
bevaka en viss grupps rättigheter finns det fler aktörer och organisationer på finska sidan. 

Avslutningsvis konstaterade Gestrin att Folktinget i samband med Suomiareena ordnar tre 
diskussioner, en diskussion handlar om konsten och kulturen som Svenskfinlands superkraft och att 
ett seminarium tillsammans med Finlands ambassad i Stockholm med rubriken Hand i hand i Nato 
och i Eurovisionen ordnas i maj i Stockholm. Folktinget har ingen möjlighet att vara med och 
finansiera ett stort KAJ-evenemang, men tanken är att KAJ-fenomenet tas upp både i seminariet på 
Stockholms ambassad och under kulturdiskussionen på Suomiareena.  
 
Anton Nilsson påminde i tider av upprustning att pengar inte växer på träd. Under följande EU-
budgetperiod kommer också EU-program att skäras ner. 
--- 
Noterades att Anna Caldén avlägsnade sig från mötet klockan 16.23 under behandlingen av denna 
paragraf. 
--- 

Beslut: 
Diskussionen antecknades för kännedom. 

§13. Internationell verksamhet 

Anna Jungner-Nordgren berättade att Sveriges ambassadör i Helsingfors, Peter Ericson, besökte 
Folktingets kansli för att bekanta sig med Folktingets uppdrag och verksamhet.  

Folktinget deltog genom Anna Jungner-Nordgren och Gerd Norrgård i språkfestivalen Avots i Riga i 
Lettland 1–2 februari.  Arrangörerna hade inspirerats av bland annat Folktingets evenemang Svenska 
veckan i planeringen av Avots. Språkfestivalen i Riga bjöd på kultur, workshops och föreläsningar. 
Anna Jungner-Nordgren gav en föreläsning om svenskan i Finland samt deltog i en paneldiskussion 
om möjligheter och utmaningar för mindre talade språk. I paneldiskussionen deltog också 
representanter för nynorska, lettgalliska, liviska och võro. 
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Folktinget har initierat ett seminarium tillsammans med Finlands ambassad i Stockholm med 
rubriken Hand i hand i Nato och i Eurovisionen som går av stapeln 28.5 i Stockholm. Seminariet 
fokuserar på att samarbetet mellan länderna är stabilt men vad är följande steg? Hur långt kan vi gå i 
samarbetet och vilken betydelse har de starka banden för resiliensen i våra respektive länder?  Och 
hur kan de nära relationerna gagna svenskan i Finland?  

Inom NPLD har de katalanska och de bretonska representanterna föreslagit Anna Jungner-Nordgren 
till ny ordförande för nätverket. Jungner-Nordgren har varit vice ordförande för nätverket sedan 
november 2022 och kan inte omväljas som vice ordförande på grund av statuterna. Däremot kan hon 
väljas till ordförande för en period om 3 år. Valet sker i Pamplona i Spanien den 8 maj.  

Anna Jungner-Nordgren intervjuades av en sorbisk radiostation om Finlands tvåspråkighet med fokus 
på medielandskapet på svenska i Finland.  

Beslut:  
Informationen antecknades för kännedom. 

§14. Övriga ärenden 

Svenska veckan 2024 har utvärderats av Majvor Taddele. Utvärderingen visade att alla som uttalade 
sig i nätverket och bland artisterna ansåg att Svenska veckan är mycket viktig för dem, och att 
samarbetet inom nätverket och lokalt inom ramarna för Svenska veckan är guld värd.  

Enligt ett citat i rapporten:  ”Alla orter är olika, men att ha ett gemensamt paraply att stå under är 
guld värt.” Fokus för den fortsatta utvecklingen bör enligt utvärderingen ligga på att profilera Svenska 
veckan, dess kulturutbud och för vem och varför samt öka veckans marknadsföring och synlighet, 
även under året. För många orter, inklusive Folktinget finns det begränsade resurser för 
marknadsföring. Folktinget arbetar på de här två fokusområdena just nu. Utvärderingen ska bifogas 
till Folktingets bidragsredovisningar. 

Beslut:  
Informationen antecknades för kännedom. 

§15. Anmälningsärenden  

Suomiareena i Björneborg 24–27 juni 2025 
Gerd Norrgård berättade att Suomiareena ordnas i Björneborg den 24–27 juni 2025. Politiken står i 
fokus och en av årets huvudtalare är Julija Navalnaja. Tema för årets Suomiareena är tillväxt. Ett 
tema som Folktinget länkar till i sina diskussioner som ordnas onsdagen den 25 juni.  Diskussionen 
”Kan Svenskfinland integrera 5–10 procent av nya invandrare?” handlar om vikten av integration på 
svenska, invandrares möjligheter att välja svenska som första integrationsspråk och hur det fungerar 
i tvåspråkiga kommuner. Man utforskar invandrares erfarenheter och deras råd till beslutsfattare, 
och sammanfattningsvis vad som krävs för att fler ska välja svenska. Ted Urho fungerar som 
moderator.  

På Mikaelsgården ordnas två inofficiella diskussioner som även strömmas: en diskussion om det 
svenska i Finland utgående från aktuella rapporter såsom Språkbarometern 2024, och en om konsten 
och kulturen som Svenskfinlands superkraft, inklusive vad vi kan lära oss av, och vad innebär, KAJ:s 
otroliga framgång under våren. 

På kvällen ordnas Folktingets mingel. I år deltar inte Folktinget med monter på Medborgartorget, 
utan fokuserar i stället på diskussionerna.    

Folktingets tv-sända Svenska dagen fest ordnas den 6 november i Helsingfors 
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I år koncentrerar Folktinget allt till Svenska teatern, både medaljutdelningen och tv-festen. Arbetet 
med den stora svenska dagen festen är i gång. Janne Grönroos kommer att fungera som 
programledare även i år.  

Svenska veckan firas den 3–9 november 2025 
Gerd Norrgård berättade om förberedelserna inför Svenska veckan den 3–9 november 2025. Svenska 
veckan fyller alltså 25 år. Nytt för i år var en öppen utlysning, Open call, till artister och kulturaktörer 
inom olika konstformer att komma med förslag till program under Svenska veckan. Tanken var att 
den öppna utlysningen skulle ge flera artister möjlighet att uppträda, ge mera synlighet åt 
evenemanget från början och göra programmet mera mångsidigt. 

Folktinget fick in 150 programförslag. Programförslagen utvärderas som bäst tillsammans med en 
arbetsgrupp av sakkunniga från flera orter. Därefter får Svenska veckan orterna komma med 
programönskemål. Preliminära programmet för Svenska veckan klarnar i början av maj.  

Med tanke på kultur på svenska i framtiden, och ännu viktigare med tanke på nedskärningar, vill vi 
för första gången också ge ett antal unga, oetablerade artister samt utlandsfödda artister tillfälle att 
uppträda under Svenska veckan. För dessa sökte och fick vi extra bidrag av Svenska folkskolans 
vänner.  

§16. Följande möte 

Beslut: 
Följande styrelsemöte hålls den 11 juni 2025 kl. 15.00-17.00. 

§17. Mötet avslutas  

Mötet avslutades klockan 16.55. 

 

 

Henrik Wickström  Johan Kvarnström 
ordförande §§ 11–17  II vice ordförande §§ 1–10 

 
Christina Gestrin 
sekreterare 
 
 
 
Liz Mattsson    Kjell Wennström 
protkolljusterare  protkolljusterare 
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